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BRMG-KSiB-II.0012.15.2011 
 
 
  

PROTOKÓŁ NR 18 –15/2011 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu  19 grudnia 2011 roku, rozpoczęte o godz. 15.45, w sali nr 003 - Nowy 
Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu wzięło udział pięć osób (5), co 
stanowiło quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 18 posiedzenie komisji, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący Komisji – Maciej Krupa, zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad, skierowane do zaopiniowania przez Komisję, następującej sprawy: 
 
 
Jako punkt 6 a  

• Zaopiniowanie Autopoprawki Prezydenta Miasta Gdańska do uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 408. 

 
Jako punkt 6 b  

• Zaopiniowanie Autopoprawki Prezydenta Miasta Gdańska do projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska 
na rok 2012 – druk nr 409.  

 
Jako punkt 3 a  

• Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
Uchwały Nr VI/54/11 Rady Miasta Gdańska z dnia 13 stycznia 2011r. w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2011 roku. – druk nr 435.  

 
Jako punkt 4 a  

• Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej – druk nr 434.  
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Jako punkt 4 b  

• Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały Nr XVI/501/2003 Rady Miasta Gdańska z dnia 4 grudnia 2003r. w 
sprawie zawarcia Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk a 
Miastem Sopot, Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą 
Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk wykonywania zadań 
publicznych w zakresie zbiorowego transportu lokalnego. – druk nr 433. 

 
Natomiast został zdjęty przez Prezydenta z Sesji: 
 

• Projekt uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia „Programu współpracy  Miasta Gdańska  z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2012” – druk nr 430. 

 
 
W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 
 

1. Prace w zakresie Strategii Miasta Gdańska w 2011r i plany na rok 2012. 
Referuje: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
2. SprzedaŜ nieruchomości  przy ul Ziemowita 8 z bonifikatą na rzecz 

Kościoła Zielonoświątkowego. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Wojewodą 
Pomorskim a Gminą Miasta Gdańska w sprawie przejęcia od Wojewody 
zadań administracji rządowej w zakresie utrzymania grobów i cmentarzy 
wojennych na terenie miasta Gdańska- druk nr 422.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

  3 a.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
          Uchwały Nr VI/54/11 Rady Miasta Gdańska z dnia 13 stycznia 2011r. w 
          sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z 
          Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2011 
          roku. – druk nr 435.   

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu współpracy  Miasta Gdańska  z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2012” – druk nr 430. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
 4 a.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
         udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej – druk nr 434.  
         Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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 4 b.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
         uchwały Nr XVI/501/2003 Rady Miasta Gdańska z dnia 4 grudnia 2003r. w 
         sprawie zawarcia Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk 
         a Miastem Sopot, Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, 
         Gminą Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk 
         Wykonywania zadań publicznych w zakresie zbiorowego transportu 
         lokalnego. – druk nr 433. 
         Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2011-2040. – druk nr 431. 

         Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2011 rok. – 
druk nr 432. 

         Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
    6a.  Zaopiniowanie Autopoprawki Prezydenta Miasta Gdańska do uchwały 
           zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
           Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 408. 
          Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

   6b.  Zaopiniowanie Autopoprawki Prezydenta Miasta Gdańska do projektu 
          uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta 
          Gdańska na rok 2012 – druk nr 409.  
          Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2012.  
 

8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
                        
Głosowanie: 
Komisja – porządek przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  3 głosami za. 
 
 
 

PUNKT – 1 
 
Prace w zakresie Strategii Miasta Gdańska w 2011r i plany na rok 2012. 
Referuje: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Witam serdecznie Pana Prezydenta Andrzeja Bojanowskiego i Pana Tomasza 
Drozdowskiego, czyli dwóch ludzi którzy przygotowują Miasto Gdańsk od strony 
Magistratu, do współopracowania nowej strategii Miasta Gdańska. Bardzo bym 
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prosił Panie Tomaszu o przedstawienie jak te prace w zakresie strategii, czyli po 
pierwsze w zakresie aktualizacji programów operacyjnych obowiązujących od 2004 
roku przebiegały w minionym roku, jaki jest plan na rok przyszły, oraz jak wygląda 
kwestia podejścia do nowej perspektywy strategicznej Miasta Gdańska.  
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Dziękuję bardzo za udzielenie głosu, jak bym mógł skorzystać, Ŝe jest z nami Pan 
Prezydent i poprosić o przedstawienie wstępnych informacji. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Powiem jak będzie wyglądał, i jak wygląda praca nad tym co będziemy robić. Po 
pierwsze, przygotowaliśmy aktualizację programów operacyjnych. Do końca roku, 
czyli niecałych dwóch tygodni,  spłyną one wszystkie do Pana Przewodniczącego 
Rady i Pana Przewodniczącego Komisji Strategii i BudŜetu. JuŜ wcześniej mieliśmy 
okazję przedyskutować. Myślę, Ŝe tu strategiczną decyzję trzeba podjąć, jak 
będziemy procedować kwestie programów operacyjnych do strategii dla Gdańska 
2015 i podstaw całej pracy. Zarówno nad programami nowymi operacyjnymi, jak i 
nad budową wizji Gdańska na lata 2020 i dalej. Cały szereg wydarzeń między 
innymi, były to, są to oczywiście warsztaty. My dzisiaj pracujemy na bieŜąco za 
IBMemem jako tym, który doradza nam zdiagnozować nie tylko kontent, ten 
informatyczny w samym rozwoju inteligentnego, czy przyjaznego Miasta Gdańska. 
Tak jak chcielibyśmy od przyszłego roku, i nową moŜe strategię równieŜ tym 
obwarować, Ŝe to jest właśnie Smart Cities, czyli Smarter Metropolia Area. 
Natomiast odbyły się dwudniowe warsztaty, nie tylko z naszymi urzędnikami, nie 
tylko z osobami z sektora naukowego, biznesu z Gdańska, ale takŜe z szerokiego 
obszaru metropolitalnego, z prezydentami miast w tym równieŜ Elbląga. Dyskusja 
toczyła się wokół właściwie czterech płaszczyzn, bardzo zbliŜonych do naszych 
programów operacyjnych. Z tego powstał i powstaje jeszcze dalej rozszerzony 
raport, diagnozujący zarówno stan zero jak i oceniający w pewnym sensie trochę 
nasze pomysły i pokazujące od czego powinniśmy zaczynać, według konsultantów z 
IBMu, a na czym powinniśmy skończyć. Było to o tyle bardzo  ciekawe, Ŝe zjechało 
chyba dwunastu konsultantów z całego świata. Nie tylko  Europejczycy albo Polacy, 
tylko ściągnęliśmy ludzi ze Stanów, z Japonii, z Ameryki Południowej, ci którzy 
wdraŜali róŜne tego typu projekty na świecie. Dalej chcielibyśmy tę współpracę z 
IBMemem w tym obszarze kontynuować, to jest jeden z tematów, który będzie się 
gdzieś przewijał w naszych relacjach. Doszliśmy jakby do tego wspólnym 
ustaleniem, Ŝe raz powinniśmy zbudować strategię dla perspektywy finansowania, 
a co jest bardzo istotne, czyli nie powinniśmy iść duŜo dalej. Myśleliśmy Ŝeby 
budować coś podobnego jak Polska 2030, moŜe Gdańsk równieŜ 2030, ale z drugiej 
strony powinniśmy zaznaczyć, do tego jest ten Foresight, mieliśmy zaznaczyć teŜ 
jakby przyszłość poza rok 2020, ale juŜ moŜe nie koniecznie tak dokładnie opisując 
w zdaniach i w stwierdzeniach w programach i w pakietach działań. To tak 
naprawdę się wydarzyło i teraz Pan Tomek niech przejdzie, co będzie dalej.  
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Dalej tak naprawdę, chcielibyśmy Państwu zaprezentować ten raport, jeszcze w 
wersji grantowej, poniewaŜ on pomoŜe nam do ułoŜenia Foresightu. Tutaj mam jak 
gdyby propozycję dwóch, czy trzech dat, z prośbą o ustosunkowanie się. To byłby 
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piątek trzeci, czwarty tydzień stycznia, bądź pierwszy tydzień lutego, czyli 27 
styczeń  4 luty, Ŝeby na forum dla Państwa, czy w ogóle dla radnych, którzy 
chcieliby się w to włączyć i z tym zapoznać, Ŝebyśmy mogli ten raport przedstawić 
jeŜeli chodzi o kwestie Smart Cities. Natomiast druga kwestia, która bezpośrednio 
się z tym wiąŜe, ona jest jak gdyby innym projektem badawczym. Gdyby Pan 
Prezydent zechciał nawiązać, to jest Foresight dla Gdańska. Dzisiaj jesteśmy po 
wstępnych kilku  rozmowach, jest to Instytut Badawczy Irlandzki, i jak gdyby 
przejdę od razu do pewnego   harmonogramu w zakresie relacji takich. Do 10 
stycznia chcielibyśmy powołać taki zespół roboczy, który bardzo konkretnie 
ustaliłby obszary, ustaliłby prescenariusz względem przygotowania pytań i tak 
dalej. Gdyby państwo zechcieli się włączyć aktywnie do tego zespołu, chociaŜby z 
dwie osoby, które by uczestniczyły i pomogły w tych przygotowaniach, to bylibyśmy 
bardzo wdzięczni. Dlatego, Ŝe na 14 stycznia wyznaczyliśmy telekonferencję z 
Irlandią, co do ustawienia i pokazu pewnego programu działania. Od 14 stycznia po 
telekonferencji mamy współpracę, kwestią przygotowania umowy ramowej, która 
pozwoli na przeprowadzenie tego Foresightu. Wynikiem tego oczywiście, na koniec 
lutego, chcielibyśmy sporządzić umowę, dzięki której instytut przeprowadzi dla nas 
Foresight. 20-21 lutego, jeszcze zanim będzie umowa, to instytut zgodził się Ŝeby 
przyjechać i zrobić takie szkolenie w kilku zakresach, poniewaŜ Foresight 
chcielibyśmy przeprowadzić na grupie róŜnych beneficjentów. Chcielibyśmy 
wiedzieć, co o rozwoju Gdańska będzie mówiła młodzieŜ, w sensie Szkół 
Podstawowych czy Gimnazjum, bo oni za moment wchodzą w Ŝycie dorosłe, oni za 
moment widzą pewne elementy, a chcemy mieć postrzeganie. Chcemy wiedzieć, 
jak postrzegają nas grupy pod tytułem emeryci, czy grupy osób pracujących. Ale 
oprócz tego środowiskowo, jak postrzega nas biznes, jak postrzegają nas osoby 
które aktywnie pracują. Więc mamy róŜnego rodzaju obszary tematyczne. Im 
więcej tych obszarów tematycznych, tym ten obraz, tego Foresightu będzie 
pełniejszy. To czy my chcemy tworzyć, bo na pewno chcemy być miastem 
metropolitalnym. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Przepraszam Ŝe przerywam, ale to pana konik, więc moŜe pan na pewno mówić 
bardzo długo, a juŜ pierwsze spotkania na których ta idea była przedstawiana 
mamy za sobą w ramach Komisji Strategii i BudŜetu, więc trzymajmy się tych 
konkretnych rzeczy. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Dobrze, do 31 maja chcemy przeprowadzić konsultacje społeczne, gdzie 
chcielibyśmy po tym szkoleniu mieć moderatorów. I tutaj jak gdyby, od państwa 
oczekiwałbym włączenia aktywnego w kwestię przeprowadzenia warsztatów tak, 
Ŝebyście państwo ze swoimi na przykład wyborcami, bądź ze swoimi grupami 
biznesowymi spotkali się. Dostaniecie warsztat metodologiczny, dostaniecie 
wsparcie logistyczne. Natomiast Ŝebyście państwo konsultowali według 
przygotowanych przez nas wspólnie ankiet, po to Ŝebyśmy ten materiał mogli do 
Dablina odsyłać. Do końca maja takie konsultacje powinny być przeprowadzone. 
Następnie są dwa miesiące, kiedy ten materiał jest analizowany i przygotowywane 
są konkretne scenariusze rozwojowe dla Gdańska. Te scenariusze, sierpień i 
wrzesień jest dyskusja nad wyborem scenariuszy i nad moŜliwościami, co grozi 
jakie są konsekwencje. Listopad to jest odbiór raportów, gdzie bardzo konkretnie 
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mamy pokazane, Ŝe przy wyborze takiego scenariusza, to są takie a nie inne 
kwestie które nas wiąŜą. To z kolei będą wytyczne do budowy przyszłej strategii po 
to, Ŝeby te kierunki które sobie narzucimy, przekształcić do poziomu celu. Czyli tak 
naprawdę, kolejny następny rok 2014-2020, to jest praca nad nową strategią 
rozwoju Gdańska. Dziękuję. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Dziękuję bardzo. Jeszcze za nim przejdziemy do pytań moŜe, to kwestia 
programów operacyjnych i aktualizacji strategii rozwoju Gdańska do roku 2015, bo 
to jest w pierwszym slajdzie przedstawione. Ja bym prosił o powiedzenie na jakim 
jesteśmy etapie członkom komisji i jakie są działania. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Jesteśmy na takim etapie, Ŝe kaŜdy z prezesów branŜowych, opiekującym się 
zasadniczym programem operacyjnym oddał program, podpisał się pod programem. 
Jeden z ostatnich programów, Mobilny Gdańsk jest w tym momencie kończony. Do 
końca roku będzie oddany i chciałbym go odesłać. Teraz prośba taka, Ŝebyście 
państwo do tych programów ustosunkowali, Ŝebyśmy podjęli działania jeszcze 
ewentualne i Ŝebyśmy przystąpili do uchwalenia. Więc teoretycznie i fizycznie, 
jeŜeli nie będzie Ŝadnych przeciwwskazań, moŜemy to uchwalać na sesji 
styczniowej nawet, a bezpieczniej jeŜeli chcemy się spotkać, to znaczy moŜe nie 
branŜowej komisji, tylko w ramach osób zainteresowanych tematyką, czy 
zagadnieniem i spotkaniami z prezydentami. To wtedy sesja lutowa byłaby ta sesją 
bezpieczną, gdzie moglibyśmy te programy przyjąć. To nam ułatwi dalszą prace 
względem  Foresightu, względem przyszłej strategii i względem innych programów. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Przedstawia pięć programów, które wydaje nam się, Ŝe powinny być trzonowymi 
programami równieŜ w strategii 2014-2020. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Chcielibyśmy dokładnie tak, Ŝeby ta strategia była tak ukierunkowana, bo to są juŜ 
zbadane obszary. Obszary które kompetentnie potrafimy wspierać. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Czy państwo macie jakieś pytania. Jak nie ma pytań to w takim razie sobie 
poukładajmy tą pracę. Po pierwsze, mówiliście panowie o tym raporcie Smart 
Cities i gdyby pan panie Tomaszu mógł powtórzyć jeszcze raz te trzy daty w 
których widzi pan taką moŜliwość Ŝeby zaprezentować tamten raport. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
To jest w przedostatnim i ostatnim tygodniu stycznia, mówimy o piątku. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
20 albo 27 stycznia, tak. 
 
 



 

7 
 

Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Tak, ewentualnie 3 luty, jeŜeli któraś z tych trzech dat. Nie ukrywam Ŝe 27 byłby 
najbardziej perfekcyjny, ale kaŜdy z tych trzech piątków wchodzi w grę. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Czy to w ramach posiedzenia komisji czy takiego roboczego spotkania. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Ja myślę, Ŝe bardziej robocze spotkanie. Nawet szersze spotkanie dla 
zainteresowanej grupy radnych. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
To myślę, Ŝe taką propozycję do przewodniczącego Rady Miasta skierujemy ze 
strony komisji jako wynik naszego dzisiejszego spotkania, Ŝeby 27 stycznia w piątek 
o godzinie 14.00 takie spotkanie dla wszystkich radnych Miasta Gdańska się odbyło. 
Do 10 stycznia mówi pan powołanie zespołu roboczego, którego zadaniem byłby 
udział w przygotowaniu. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Taki operacyjny, zaangaŜowany w przygotowaniu projektu Foresight, komunikacji i 
bieŜące. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
I potem szczególnie kwiecień, maj byłoby jakby zaangaŜowanie tych dwóch osób. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
ZaangaŜowanie całej komisji, chętnych jeszcze osób do spotkań ze swoimi 
wyborcami, takich Ŝebyście państwo konsultowali. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Ale to po tym spotkaniu szkoleniowym. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
I w tedy dla tych osób, między 20 a 21 trzeba by było wyznaczyć równieŜ dokładną 
datę, godzinę. I ci radni którzy by się chcieli zaangaŜować, przyszliby, i zostaliby 
przeszkoleni w zakresie tego programu. 
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Reasumując, poprosimy dwie osoby Ŝeby ustalić dokładny scenariusz postępowania. 
śebyśmy roboczo ustalili, jakie mają być konsultację z kim w jakich obszarach. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Kto z państwa miałby ochotę się zaangaŜować. Radny Piotr Grzelak i ja się 
zgłaszam w takim razie jako drugi do tego zespołu roboczego. Samo powołanie 
zespołu nie wymaga fizycznie naszej obecności ale deklarujemy udział w tym 



 

8 
 

zespole.  Teraz mamy to co jest najbardziej konkretne, czyli ma nabrać formę 
uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie strategii rozwoju gdańska do 2015 roku. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Nie o zmianie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Czyli jak pan to planuje, Ŝe uchwalimy wygaśniecie uchwały o strategii, co w 
pierwszym zdaniu nowej uchwały zapiszemy. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
PoniewaŜ załącznikiem uchwalaliśmy programy operacyjne do aktualnie 
obowiązującej strategii, więc aktualna strategia jest nadal obowiązującą strategią. 
Natomiast uchwalamy nowe programy operacyjne.  
 
Pan Andrzej Bojanowski – Z-ca Prezydenta ds. Polityki Gospodarczej 
Nowe załączniki. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Nowe załączniki. Natomiast dlaczego nie moŜemy, tak jak juŜ wcześniej 
rozmawialiśmy. Jeszcze mamy trwająca perspektywę finansową 2013 rozliczamy się 
unijnie z projektami które są fizycznie wpisane w tej strategii, więc nie moŜemy 
tego zmieniać bo musielibyśmy do nowej strategii przypisywać stare programy. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Rozumiem, faktyczny stan jest dla nas taki, Ŝe ta strategia ma zostać 
zaktualizowana w formie uchwały Rady Miasta Gdańska. W związku z tym musimy 
ją wziąć na warsztat juŜ w tedy na spotkaniach formalnych jako Komisja Strategii i 
BudŜetu. Musimy to zrobić w styczniu, sesję styczniową mamy zaplanowaną na 26 
tak Ŝe wyjaśniam, tym materiałem zajmiemy się 16 stycznia na posiedzeniu Komisji 
Strategii i BudŜetu. Zakładam, Ŝe to będą tak samo popołudniowe godziny jak 
zwykle czyli 15.30, 15.45. Bardzo serdecznie dziękuję za przedstawienie tego 
tematu. Prosimy Wydział Skarbu i pana Mecenasa Bodakowskiego. 
 

PUNKT – 2 
 
 
SprzedaŜ nieruchomości  przy ul Ziemowita 8 z bonifikatą na rzecz Kościoła 
Zielonoświątkowego. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Prosiliśmy o obecność pana Wiesława Bielawskiego Z-cę Prezydenta ds. Polityki 
Przestrzennej w punkcie 2, natomiast pan Prezydent prosił o to, byśmy przyjęli w 
jego zastępstwie pana dyrektora Wydziału Skarbu, serdecznie witamy. Ja prosiłem 
jeszcze o obecność pana mecenasa Bodakowskiego, poniewaŜ wydaje mi się, Ŝe 
potrzebujemy wypracowania, praktycznego sposobu działania w przypadku 
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nieruchomości, w których Rada Miasta Gdańska ma wyrazić swoją wolę, swoją 
decyzje co do wysokości bonifikaty. Od strony praktycznej sytuacja jak rozumiem 
wygląda w ten sposób, Ŝe zainteresowany podmiot, najczęściej oczywiście mamy tu 
do czynienia ze wiązkami wyznaniowymi, kieruje się do Urzędu Miasta, do 
magistratu z taką oto propozycją, Ŝe chciałby jako związek wyznaniowy, nabyć 
nieruchomość z bonifikatą i wnioskuje pewnie o konkretną wysokość tej bonifikaty. 
Ta bonifikata moŜe wynosić do 99%. Wtedy się pojawia pytanie co dalej. W 
pierwszym momencie mieliśmy taką oto sytuację, Ŝe pan Prezydent Wiesław 
Bielawski skierował do nas pismo mówiące o tym - jest chętny, co wy na to. 
PoniewaŜ myśmy nie bardzo wiedzieli co na to, opowiedzieliśmy, nie wiemy za 
bardzo w jaki sposób taką uchwałę w tej chwili powinniśmy w nowym reŜimie 
przygotowywać, w nowym czyli w momencie kiedy Rada Miasta Gdańska przejęła 
ponownie od Prezydenta decydowanie w tej sprawie, plus na pewno potrzebujemy 
przynajmniej więcej informacji na ten temat. Bo samo to Ŝe wnioskodawca chce,  
to trochę dla nas za mało. Tak Ŝe państwo otrzymali kolejną korespondencję ze 
strony pana Prezydenta Bielawskiego, gdzie on przesłał taki szkic projektu uchwały, 
w którym to szkicu projektu uchwały, w zasadzie była uwzględniona cała treść, 
jaką ta uchwała mogła by zawierać. Bez oczywiście podania wysokości bonifikaty, a 
takŜe dodatkowo przedstawił nam informację w zakresie tych pierwszych pytań 
które sformułowaliśmy, dotyczących zapisów miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego, oraz wartości tej działki. PoniewaŜ ja nadal nie jestem taki 
stuprocentowo pewien, w jaki sposób samo przygotowanie uchwały powinno 
przebiegać, więc poprosiłem o pomoc prawnika Rady Miasta Gdańska pana 
mecenasa Bodakowskiego. Panie mecenasie, gdyby pan nam zechciał przedstawić 
jak w obowiązujących nas procedurach ustawowo uchwałowych moŜe to wyglądać. 
  
Pismo ze szkicem projektu uchwały przesłany przez Pana Prezydenta Bielawskiego – 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu 
 
Pan Andrzej Bodakowski – Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
MoŜe wyglądać róŜnie, tak to rozpocznę. PoniewaŜ problem nie jest do końca 
problemem pod względem prawnym, tylko w moim przekonaniu jest to problem 
właściwego przebiegu przepływu informacji pomiędzy Prezydentem a Radą, oraz 
wypracowaniu mechanizmu współpracy pomiędzy Prezydentem a Radą. Bo punktem 
wyjścia jest to o czym pan przewodniczący mówił. Wniosek wpływa do Prezydenta, 
poniewaŜ zgodnie z oddziałem kompetencji, to właśnie Prezydent Miasta Gdańska 
jest uprawniony do sprzedaŜy na rzecz związków wyznaniowych, w drodze bez 
przetargowej nieruchomości komunalnej. Skoro w nowej uchwale, Rada Miasta 
Gdańska nie dała Prezydentowi uprawnienia do udzielenia bonifikaty przy 
sprzedaŜy nieruchomości na cele kultu religijnego, jeŜeli taki wniosek związku 
wyznaniowego, poza sama prośbą o sprzedaŜ, czy teŜ poza wnioskiem o sprzedaŜ 
nieruchomości, zawiera równieŜ wniosek o udzielenie bonifikaty, to Prezydent 
Miasta Gdańska zobowiązany jest wystąpić do Rady Miasta Gdańska, aby ta podjęła 
w drodze uchwały decyzję odnośnie udzielenia lub nie udzielenia bonifikaty. Do 
tego momentu nie ma Ŝadnych wątpliwości. Natomiast jak moŜe przebiegać dalszy 
proces. Po pierwsze, w przypadku kiedy wpływa ten wniosek, oczywiście to o czym 
mówił pan przewodniczący, obudowany takimi danymi, takimi informacjami, które 
Rada Miasta Gdańska uzna za potrzebne. To znaczy, podstawowa informacja w 
moim przekonaniu, to byłaby informacja co do ceny za jaka się sprzedaje tą 
nieruchomość, co do przeznaczenia nieruchomości, obrazu takiego planu. To są 
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takie rzeczy podstawowe. Resztą byłyby dane, które Rada uzna za stosowne. JeŜeli 
te dane wpływają na ten wniosek o udzielenie bonifikaty, i te dane wpływają do 
Rady, natomiast przewodniczący Rady, będzie to kierował do komisji właściwej. 
JeŜeli przewodniczący Rady uzna, Ŝe komisją właściwą jest Komisja BudŜetowa ze 
względu na fakt, Ŝe to jest decyzja nie co do faktu samego sprzedania, tylko co do 
zastosowania bonifikaty. JeŜeli trafia to do Komisji BudŜetowej, to Komisja 
BudŜetowa moŜe albo sama przygotować projekt uchwały w przedmiocie 
bonifikaty, i ten wzór uchwały został z tego co mi przedłoŜono, ten wzór uchwały 
został przez Prezydenta przedłoŜony, i normalnie, tak jak z kaŜdym projektem 
uchwały. Projekt uchwały postawiony na posiedzeniu komisji, komisja uznaje za 
stosowne udzielenie bonifikaty określonej. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Ale czy to wtedy traktujemy, Ŝe wnioskodawcą jest Prezydent Miasta Gdańska. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
Nie, jeŜeli wpływają te dane do komisji. Inaczej, kto moŜe być wnioskodawcą, o 
tym przesądza statut i regulamin.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Teoretycznie wnioskodawcą moŜe być 2 tysiące mieszkańców, tak. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
Nawet teoretycznie nie, dlatego, Ŝe te 2 tysiące mieszkańców nie będzie miało po 
pierwsze wiadomości o tym, Ŝe dany podmiot wystąpił, raz. Dwa, Ŝe Prezydent 
Miasta Gdańska ma zamiar sprzedać tą nieruchomość, więc to odpada. Tak Ŝe tu 
praktycznie rzecz biorąc, mogą być dwa podmioty wnioskodawców. Albo Prezydent 
Miasta Gdańska, albo właściwa komisja, wiodąca komisja. JeŜeli komisja wypracuje 
projekt uchwały, podda go pod głosowanie, to normalną koleją rzeczy projekt 
zostaje przesłany przewodniczącemu, zostaje na posiedzeniu Rady Miasta Gdańska. 
W pytaniu które ja otrzymałem, została zapisana inna procedura, inna alternatywa, 
która została zapisana w sposób następujący: czy Prezydent przygotowuję uchwałę, 
do której komisja ustosunkowuje się opiniując ją i nanosząc ewentualne poprawki, 
czy najpierw komisja określa, jak taka uchwała powinna wyglądać, i wówczas 
Prezydent przygotowuje uchwałę, zgodnie ze wskazaniem komisji. Więc to pytanie 
wychodzi z punktów w których komisja ma juŜ dane przedłoŜone przez Prezydenta. 
Czyli informacja, Ŝe został złoŜony wniosek o sprzedaŜ wraz z wnioskiem o 
bonifikatę plus te dane, które Rada Miasta Gdańska uzna, Ŝe powinny być do tego 
wniosku dołączone. I teraz zacznę od tego drugiego. Czy teŜ komisja określa, jak 
taka uchwała powinna wyglądać. Ja rozumiem jak taka uchwała powinna wyglądać 
w sensie wysokości bonifikaty, i wówczas Prezydent przygotowuje uchwałę zgodnie 
ze wskazaniem komisji. I teraz przyznam się, Ŝe to rozwiązanie nie za bardzo mi się 
podoba mówiąc kolokwialnie. Dlaczego. Po pierwsze dlatego, Ŝe stajemy wobec 
pytania czy Prezydent Miasta Gdańska, jest zobowiązany do przestrzegania wskazań 
komisji. Na tak postawione pytanie w sensie stricte formalnym, to muszę 
odpowiedzieć Ŝe nie. Komisja nie moŜe narzucać Prezydentowi Miasta Gdańska, 
podjęcia określonego działania. To jest to, i teraz proszę teŜ zwrócić uwagę, Ŝe 
gdybyśmy nawet powiedzieli, Ŝe tak sobie wypracujemy, Ŝe byłoby to wskazanie 
komisji, nie obligo, tylko wskazanie, to cała ta procedura ulega, nie wiem czy 
potrzebnemu przedłuŜeniu. Bo Prezydent do komisji, komisja się zastanawia, ile 
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byłoby tej bonifikaty, następnie odpowiada Prezydentowi Ŝe w ocenie komisji, 
gdyby pan Prezydent uznawał to za zasadne, to naleŜałoby przyjąć, Ŝe bonifikata 
powinna wynosić 10%. Teraz Prezydent przygotowuję projekt uchwały, projekt 
uchwały zgodnie z nasza procedurą wpływa do Rady Miasta, ten projekt wpływa na 
posiedzenie Rady, no i Rada albo projekt uchwały Prezydenta uchwali, albo go nie 
uchwali, albo zostaną wniesione poprawki, albo nie zostaną wniesione poprawki. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Rozumiem panie Mecenasie, Ŝe zgodnie z pana oceną, najwłaściwsza procedura 
wyglądałaby następująco: pojawia się wniosek u Prezydenta Miasta Gdańska jako u 
organu podejmującego decyzję w sprawie sprzedaŜy. Prezydent Miasta Gdańska 
jako organ decydujący o sprzedaŜy wie, Ŝe ta sprzedaŜ jest warunkowana 
wcześniejszą decyzją o wysokości bonifikaty ze strony Rady, więc kieruje to do 
Rady Miasta Gdańska w przedmiocie określenia tej bonifikaty. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ale w jakiej formie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Kieruję to w formie pisemnej. To znaczy, został złoŜony taki wniosek, proszę o 
decyzję. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
JeŜeli się kieruje korespondencję, to teŜ przedłuŜamy tę procedurę. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Czyli sugerujesz Ŝe Prezydent kieruje projekt uchwały wraz z wpisanym wnioskiem. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Moim zdaniem są dwie alternatywy. Albo Prezydent kieruje projekt uchwały juŜ z 
jakimś tam wskazaniem bonifikaty albo kieruje pismo do Rady Miasta z prośbą o 
przygotowanie i podjęcie uchwały o bonifikacie, informując o tym w piśmie. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
Tak na dobrą sprawę, to rozwiązania są, jeŜeli rozmawiamy tak bardzo dokładnie, 
to rozwiązania są tak naprawdę trzy. Bo po pierwsze, to o czym mówił pan radny, 
albo Prezydent przedkłada Radzie projekt uchwały w przedmiocie bonifikaty, i nie 
konsultuje tego projektu z Radą, i dopiero Rada In Gremio, opowiada się na sesji. 
Oczywiście mogą być, tak jak do kaŜdego projektu, mogą być wprowadzane 
poprawki, to jest jedno wyjście z sytuacji. Drugie, Prezydent konsultuje z Radą, 
jaka powinna być bonifikata i tutaj, przy tym drugim wariancie są moŜliwe dwa 
rozwiązania. Albo Prezydent mówi, wpłynął wniosek o sprzedaŜ wraz z bonifikatą, 
nieruchomość ma taką a taką cenę, w planie zagospodarowania przeznaczona jest 
na to i na to, i ewentualnie w moim przekonaniu, bo przecieŜ Prezydent jest 
odpowiedzialny za gospodarkę, mienie komunalne, ma do tego pełne prawo. W 
moim przekonaniu, bonifikata powinna wynosić 15%, ale niezaleŜnie komisja 
wypracowuje projekt uchwały tak, jak to ma miejsce w innych projektach uchwał i 
kieruje do przewodniczącego, który wprowadza ją do porządku obrad - jedno 
wyjście z sytuacji. Drugie nawiązuje do treści pisma. Komisja zastanawia się, jak 
powinno być i swoje sugestie przekazuje Prezydentowi, który przygotowuje projekt 
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uchwały i wprowadza go na Radę. Dlatego teŜ mówię, tak naprawdę mogą być trzy 
róŜne sposoby załatwienia tej sprawy. Natomiast trzeba teŜ wziąć pod uwagę jedną 
rzecz. W poprzedniej wersji uchwały, Rada dała Prezydentowi Miasta Gdańska 
prawo do udzielania bonifikaty. W tej wersji, uchwalając nowa uchwałę odnośnie 
sprzedaŜy Rada stwierdziła, Ŝe prawo do udzielania bonifikaty zachowuje dla 
siebie. Nie odbiera Prezydentowi, ale zachowuje dla siebie. JeŜeli weźmiemy pod 
uwagę przepisy, lub ustawę o gospodarce nieruchomościami, no to w tej ustawie o 
gospodarce nieruchomościami mówi się, Rada określa wartość bonifikaty. Czyli 
tutaj, jeŜeli patrzeć stricte na ustawę o gospodarce nieruchomościami, to tutaj 
jest to pierwszeństwo Rady. W związku z powyŜszym, jeŜeli miałbym określić jak ja 
to widzę, zakładając Ŝe tamte rozwiązania teŜ są formalnie poprawne, to w moim 
przekonaniu byłoby właściwym, gdyby po informacji, czy teŜ wniosku Prezydenta, 
projekt takiej uchwały podjęła komisja, i jako komisyjny projekt, projekt tej 
uchwały wszedł zgodnie z procedurą na sesję. Po uchwaleniu, po podjęciu tej 
uchwały w określonej treści, w określonej formie, Prezydent Miasta Gdańska, ma 
moŜliwość dokonania sprzedaŜy tej nieruchomości. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu  
Ale nie ma obowiązku. Teoretycznie my podejmujemy uchwałę o bonifikacie 15%, a 
Prezydent nie ma obowiązku sprzedania z tą bonifikatą. MoŜe nie sprzedać w ogóle.  
 
Pan Andrzej Bodakowski – Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
MoŜe nie sprzedać w ogóle. Ale tutaj innego wyjścia nie ma. Prezydent nie moŜe 
sprzedać nieruchomości, i czekać aŜ Rada przyzna bonifikatę i ją zatwierdzi. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Panie mecenasie, bardzo serdecznie panu dziękuję za informację. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
MoŜe pytanie do pana dyrektora w tej sprawie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę przedstawiciela Pana Wiesława Bielawskiego,  Z-cy Prezydenta Miasta 
Gdańska ds. Polityki Przestrzennej, o przedstawienie jego opinii w tej sprawie. 
 
Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Nie pozostaje mi nic innego, jak tylko zgodzić się z opinią pana mecenasa w tym 
zakresie, i to jest wszystko. Ja tylko chciałem przypomnieć, Ŝe 30 czerwca 
Prezydent, zaproponował Radzie umoŜliwienie mu udzielania bonifikaty do 99%, dla 
kościołów i związków wyznaniowych, mających uregulowane stosunki państwo 
kościół, i to jest wszystko. PoniewaŜ Rada powiedziała, Ŝe takiego upowaŜnienia 
nie da, w związku z tym Prezydent występuje w tym momencie do Rady o pytanie 
wobec tego, jaką bonifikatę ma stosować. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale z tych trzech dróg, to którą pan Prezydent uwaŜa za najlepszą.  
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Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Chce mieć jednoznaczny sygnał, opinię od Rady w zakresie, czy równieŜ projekty 
uchwały Rady, ile jaką bonifikatę ma zastosować. Z tego co wiem, do tej uchwały 
oczywiście się podporządkuje, czyli krótko mówiąc, nie odmówi sprzedaŜy z 
bonifikatą, którą państwo przyznacie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Radny Piotr Grzelak. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ja chciałbym jednak jakieś rozwiązanie zaproponować. UwaŜam, Ŝe powinniśmy 
wypracować jakąś taką formatkę. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Tak, to jest naszym celem. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
To znaczy nie procedura tylko formatkę, dane które potrzebujemy, aby jako 
komisja przygotowywać taką uchwałę. Czyli tak jak tu było mówione, wartość 
nieruchomości, być moŜe dane dotyczące związku wyznaniowego. To znaczy ilu ma 
członków, to być moŜe trzeba taką informację mieć. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To ja was teraz pytam, bo mamy wyceny nieruchomości ona została nam przesłana. 
Zostały nam przesłane wyciąg z miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Co jeszcze potrzebujemy, Ŝeby podjąć decyzję. KaŜdy z was 
indywidualnie, co kaŜdemu z was indywidualnie byłoby jeszcze potrzebne, Ŝeby 
wyrazić swoją wole, opinię w tej sprawie. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ja rozumiem Ŝe ona jest przeznaczana, ta działka z bonifikatą, na cele jakieś 
sakralne, na cele wyznaniowe. Czy moŜe tam powstać na przykład szkoła. Czy my 
moŜemy zapytać o przeznaczenie tej inwestycji. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Przy Zielonoświątkowcach są funkcje edukacyjne wymieniane. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dobrze, to jakich jeszcze informacji potrzebujemy. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Tylko Ŝe mamy przykład, jakiś tam kazus. Chciałbym, Ŝebyśmy przy tej okazji 
jednak wypracowali jakąś procedurę, bo moim zdaniem przeciąga się to i moŜe to o 
nas źle świadczyć. Przy Zielonoświątkowcach mamy na przykład wizualizację. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To pewnie na Komisji Rozwoju Przestrzennego było pokazane. 
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Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Tak, ale rozumiem, Ŝe docelowo któraś z komisji, albo Rozwoju Przestrzennego, 
albo Strategii i BudŜetu, będzie wnioskodawcą  uchwały. Czyli w przypadkach gdzie 
jest wizualizacja być moŜe warto, Ŝeby ta wizualizacja się pojawiła. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ja wspomniałam o przeznaczeniu. Mnie to teŜ interesuje. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli rozumiem tak, przeznaczenie w sensie warunki określane w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego na dzień dzisiejszy, ale rozumiem Ŝe 
interesuje was takŜe intencja inwestora, którą moŜe przedstawić w formie 
wizualizacji, w formie pisma do nas, moŜe przyjść o niej opowiedzieć. Zakładamy, 
Ŝe jak on juŜ wejdzie w posiadanie, to moŜe teŜ na przykład wystąpić z wnioskiem 
o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Więc interesuje 
nas, z jaką intencją podchodzi do tej działki. 
 
Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Panie przewodniczący, jedna uwaga w tym temacie, Ŝe jeŜeli miałby bonifikatę i 
zakładamy, Ŝe wystąpił o zmianę zagospodarowania przestrzennego i sprzedał. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
To by stracił bonifikatę i płacił, ale po dziesięciu latach. To jest nasze 
zabezpieczenie na te dziesięć lat. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dobrze, rozumiem radego Piotra głos, radnej Haliny głos. Panie Wiesławie. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Mam jasność w tej sprawie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Rozumiem, Radny Wojtek. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Powiem szczerze, ja bym potrzebował Ŝeby się jeszcze zastanowić. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale co jest jeszcze potrzebne do podjęcia decyzji w tej sprawie. Jakie jeszcze 
dodatkowe informacje uznajesz, Ŝeby były potrzebne, Ŝebyś mógł wyrazić swoją 
opinię co do wysokości bonifikaty.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ja potrzebowałbym się trochę zastanowić. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Rozumiem, ale czy są jeszcze informacje inne. 
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Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Nie, nie potrzebuję informacji dodatkowych. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
W związku z tym podsumowując. Ja mam następującą propozycję. 
Proszę uprzejmie panie mecenasie. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
Przepraszam bardzo. Nieskromnie poproszę o głos, ale to tylko i wyłącznie w tej 
intencji, Ŝe jeŜeli taka uchwała byłaby opracowana przez komisję, to musiałaby 
być przeze mnie parafowana. W związku z powyŜszym, z mojego punktu widzenia 
tak jak patrzę na przedłoŜony przez pana Prezydenta projekt uchwały, wzór, szkic, 
i biorąc pod uwagę to, co powinniście państwo radni mieć, te dwie rzeczy, to 
uwaŜam, Ŝe tak. Powinna być podana po pierwsze, cena w tym wystąpieniu 
prezydenckim. Powinna być cena tak, Ŝebyście państwo radni wiedzieli co oznacza 
konkretny powód. Następnie informacja, kto to, powtarzam po części, jaki jest 
zapis w miejscowym planie, ze sformułowaniem jednoznacznym, Ŝe dopuszcza do 
ceny jaka jest sprzedawana dana nieruchomość. Tutaj ja nie mam takiej 
wiadomości i pytanie do pana dyrektora, czy zawsze były sprzedawane na cele 
kościołów czy teŜ na takie inne. 
 
Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku 
Chodzi o artykuł 68, czyli nie tylko sakralne o których mówimy w tej chwili, ale 
równieŜ na cele charytatywne, opiekuńcze, wychowawcze, sportowe, nie związane 
z działalnością zarobkową. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
Czyli cel sprzedaŜy, Ŝebyśmy wiedzieli jednoznacznie, kościół czy teŜ na przykład 
przedszkole, bo to teŜ jest dobrze wiedzieć. Ze względów formalnych, czy jest to 
związek wyznaniowy zarejestrowany, no bo taka jest przesłanka dla Prezydenta, 
ale to juŜ ja chciałbym wiedzieć, no i pytanie to juŜ do uznania państwa radnych, 
czy potrzebna byłaby informacja co do tego, jakie bonifikaty były udzielane innym 
związkom wyznaniowym. Czyli po prostu, Ŝeby jakaś polityka miasta uprzednio 
prowadzona przez pana Prezydenta w tej chwili, miałaby być prowadzona przez 
komisje rady. Pytanie czy tę politykę kontynuujemy. To z mojego punktu widzenia 
byłoby wszystko. Oczywiście takich danych stricte rejestracyjnych, nazwa, numer 
działki to jest jasne, bo to będzie wprost w wystąpieniu pana Prezydenta, bo 
inaczej się tego nie da zrobić. To takie dane czysto ewidencyjne. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby coś uzupełnić. Jeśli nie to moja propozycja 
jest następująca. Po pierwsze przyjmuję jakby na podstawie naszej dzisiejszej  
dyskusji, Ŝe uznajemy tę drogę, zaproponowaną przez pana mecenasa, i 
potwierdzoną jako oddająca teŜ intencję pana Prezydenta w tej sprawie. Tę drogę, 
w której po otrzymaniu takiej prośby o sprzedaŜ ze strony zainteresowanego 
podmiotu, Prezydent Miasta Gdańska kieruje do Rady Miasta pismo. Przewodniczący 
Rady Miasta kieruje to pismo do wybranej przez siebie komisji. W tym przypadku 
mówimy o naszej Komisji Strategii i BudŜetu i komisja zajmuje się tą sprawą. 
Jednocześnie przygotowując projekt uchwały, i będzie wnioskodawcą projektu 
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uchwały w tej materii. Część informacji, juŜ tak intuicyjnie działając w pierwszym 
rzucie, część informacji poprosiliśmy. TakŜe część informacji wskazanych przez 
pana mecenasa posiadamy, dotyczącą ceny, dotyczącą zapisu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Ja poproszę panią Anię o jeszcze jedno pismo 
do pana Prezydenta Bielawskiego, w którym poprosimy o te dodatkowe informacje, 
wskazane przez pana mecenasa w dniu dzisiejszym. Plus o skierowanie do nas 
inwestora tak, Ŝebyśmy mogli go zaprosić na posiedzenie komisji, Ŝeby on mógł 
przedstawić nam swoją intencję, zgodnie z tym oczekiwaniem, które teŜ 
sformułowaliście. Zakładam, Ŝe uda nam się te formalne wszystkie rzeczy 
przygotować do posiedzenia komisji w dniu 23 stycznia. W dniu 23 stycznia w tedy 
moglibyśmy się zająć tą sprawą i wynikiem naszego spotkania mógłby być wtedy 
projekt uchwały, który będzie procedowany w standardowym terminie 21 dni przed 
sesją w miesiącu lutym. Czy tak moŜemy się zgodzić. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Strasznie długo, uwaŜam kaŜemy czekać inwestorowi. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A widzi pan jakąś moŜliwość przyspieszenia. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Moim zdaniem, to na najbliŜszej sesji. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Na najbliŜszej sesji, sesji grudniowej. Ja takiej moŜliwości osobiście nie widzę. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Teraz jak rozmawiałem na Komisji Rozwoju Przestrzennego o takiej moŜliwości, to 
przewodnicząca Chmiel mówiła pod warunkiem, Ŝe zostaną dosłane na Komisję 
Rozwoju Przestrzennego brakujące materiały w postaci właśnie wizualizacji. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ale Komisja Rozwoju Przestrzennego nie rozstrzyga finansowo, my mamy podjęcie 
decyzji finansowej, tak. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ale równieŜ moŜe przygotować projekt takiej uchwały. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Więc to jest ewidentnie w zakresie działania Komisji Strategii i BudŜetu. To 
dotyczy po prostu spraw finansowych. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
To znaczy ja nie mówię, Ŝe to musi być na grudniowej sesji ale uwaŜam, Ŝe 
moglibyśmy przynajmniej na styczniową sesję taką uchwałę przygotować. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Wtedy musielibyśmy na 18 głosów, bo Ŝeby ją zrobić w trybie 21 dni na styczniową, 
to musielibyśmy się spotkać odpowiednio wcześniej, co wydaje mi się niemoŜliwe. 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wystarczyłoby zgłosić na konwent.  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale ile będzie radnych. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, zapomniałam. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Rozumiem, ze większość z nas potrzebuje jeszcze czasu i potrzebuje dodatkowych 
informacji. JeŜeli z naszego spotkania w dniu 23 stycznia wyjdzie jednoznaczna 
opinia nasza i będzie to jednoznaczne stanowisko pozbawione wątpliwości 
przynajmniej w naszym gronie to myślę, Ŝe nic nie będzie stało na przeszkodzie 
Ŝebyśmy w tedy poprosili koleŜanki i kolegów radnych o taką uprzejmość by na 18 
głosów wprowadzić to do porządku styczniowej sesji Rady Miasta. Bardzo dziękuję 
za tą dyskusję. Dziękuję panie dyrektorze, dziękuję panie mecenasie za pomoc.  
 
 

PUNKT – 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Wojewodą Pomorskim a Gminą 
Miasta Gdańska w sprawie przejęcia od Wojewody zadań administracji rządowej 
w zakresie utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie miasta 
Gdańska- druk nr 422.  

 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę państwa, nie ma przedstawiciela Zarządu Dróg i Zieleni, który miał 
przedstawić projekt uchwały w druku 422, wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Wojewodą Pomorskim a Gminą Miasta Gdańska w sprawie 
przejęcia od Wojewody zadań administracji rządowej w zakresie utrzymania 
grobów i cmentarzy wojennych na terenie miasta Gdańska. Tak Ŝe odstąpimy od 
opiniowania i przejdziemy do druku 435, 434. 
 
 

PUNKT – 3a 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
Uchwały Nr VI/54/11 Rady Miasta Gdańska z dnia 13 stycznia 2011r. w sprawie 
określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2011 roku. – druk nr 435.   
BRMB – S.0006.385.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Pani Danuta Podogrodzka–Lost – Z-ca Dyrektora ds. Usług Społecznych   
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gdańsku - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 435. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/54/11 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 13 stycznia 2011r. w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2011 roku. – druk nr 435.   
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 435 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 18-15/132-118/2011). 

 
 

PUNKT – 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia „Programu współpracy  Miasta Gdańska  z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2012” – druk nr 430. 
 
Projekt został zdjęty przez Prezydenta z Sesji. 
 
 
 

PUNKT – 4a 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej – druk nr 434.  
BRMB – S.0006.384.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Przechodzimy do opiniowania druku 434. Panie Dyrektorze, bardzo proszę. 
 
Pan Jarosław Formela – p.o. Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej w 
Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 434. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni 
Socjalnej – druk nr 434.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 434 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 18-15/133-119/2011). 

 
PUNKT – 4b 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały Nr XVI/501/2003 Rady Miasta Gdańska z dnia 4 grudnia 2003r. w 
sprawie zawarcia Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk a 
Miastem Sopot, Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą 
Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk Wykonywania zadań 
publicznych w zakresie zbiorowego transportu lokalnego. – druk nr 433. 
BRMB – S.0006.383.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 433. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dlaczego Sopot nie podpisał aneksu porozumienia na ten rok. 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Dlatego, Ŝe Sopot ma zastrzeŜenia, i to był jakby teŜ jeden z powodów 
przerzucenia tych zadań z porozumienia do umowy wykonawczej, co do metodyki 
naliczania udziału poszczególnych gmin. Myśmy dotychczas mieli metodę, która 
polegała na tym, Ŝe odgórnie zza biurka ustalaliśmy mniej więcej z naszego 
doświadczenia, jaki jest procentowy udział w przewozach pasaŜerów z Sopotu i 
Gdańska. I poniewaŜ jest to nie precyzyjne narzędzie, jednym z załączników 
umowy wykonawczej, jest metodyka wyliczania na podstawie wskazanego 
algorytmu i badań przewozów, czyli idzie sobie człowiek audytujący, liczy 
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konkretnie pasaŜerów, stawia to wszystko do opracowanego wzoru i z tego jakby 
matematycznie wychodzi rzeczywista ilość udziału w podróŜach pasaŜerów Sopotu i 
pasaŜerów Gdańska. Ta metodyka została zaakceptowana przez wszystkich. W 
związku z tym, tu juŜ nie powinno być wątpliwości. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ciekawe czy będą róŜnice i jakie. 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
RóŜnica będzie wiadomo na bieŜąco, bo te badania będą robione. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ile Gdański Zarząd wydał na remonty. 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Ale Zakład Komunikacji Miejskiej czy Zakład Transportu Miejskiego. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych. 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Oni planują wydać na remonty mniej więcej podobną kwotę jak podawaliśmy na 
ten rok. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
O milion złotych prawie więcej niŜ w tym roku. 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Biorąc pod uwagę udział własny w remontach i wspólnot mieszkaniowych to jest 
wydatek rzędu około 22 milionów złotych. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale na własnych. 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Tu na to dotacji nie ma. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja wiem, to było na poziomie 10 milionów złotych z tego co pamiętam. 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Tak, ale oni chcą utrzymać podobny poziom. Tak jak pani Skarbnik mówi około 
miliona więcej. 
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Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Drugie 8 milionów to jest we Wspólnotach. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak łącznie, czyli remonty ze środków własnych i z dotacji miasta i wpłaty na 
fundusz remontowy, są na tym samym poziomie, a wręcz na rok 2012 około chyba 
miliona więcej.  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
To zobaczymy. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak jest w planie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja z kolei mam pytanie dotyczące tej nowej ustawy. Czy ona nakłada na nas taki 
obowiązek, Ŝebyśmy plan zapewnienia transportu publicznego w Gdańsku przyjęli. 
 
Pan Dimitris T.Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Tak, jest taki plan opracowywany, i będzie państwu przedstawiony w pierwszym 
kwartale przyszłego roku. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania. Nie widzę przystępujemy do opinii. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/501/2003 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 4 grudnia 2003r. w sprawie zawarcia Porozumień 
Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot, Miastem Pruszcz 
Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie 
przez Miasto Gdańsk Wykonywania zadań publicznych w zakresie zbiorowego 
transportu lokalnego. – druk nr 433. 
 
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 433 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 18-15/134-120/2011). 

 
 
 



 

22 
 

PUNKT – 5 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2011-2040. – druk nr 431. BRMB – S.0006.381.2011.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z grudnia 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 431. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Bardzo proszę o pytania do obu druków. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ja bym chciała zapytać o te realizacje, propozycje Rad Osiedlowych. Czy to jest w 
ramach tych środków finansowych które one posiadają, czy to jakby dodatkowe ich 
prośby o realizacje pewnych rzeczy. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
To znaczy, według procedury jednostki składały do Biura Rady wnioski. Niektóre te 
wnioski były przekazane na przykład do Biura Kultury, bo miały być imprezy 
kulturalne. Potem się okazało, Ŝe tą imprezę realizuje szkoła, w związku z tym nie 
będzie tego realizowało Biuro Kultury, lepiej jednostka edukacyjna. Stąd te 
przeniesienia między działami.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu  
Ale mi chodzi o to, Ŝe to jest w ramach pieniędzy jednostek. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, tak samo w Biurze Rady. Przeniesienie do właściwych działów. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2011-2040. – druk nr 431. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja  –  4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych  i 1 głosie wstrzymującym się - 
- pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 431 
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 18-15/135-121/2011) 
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PUNKT – 6 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2011 rok. – druk nr 432. 
BRMB – S.0006.382.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 432. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2011 rok. – druk nr 
432. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja  –  4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 432 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 18-15/136-122/2011). 

 
PUNKT – 6a 

 
Zaopiniowanie Autopoprawki Prezydenta Miasta Gdańska do uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 408. 
BRMB – S.0006.358.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z grudnia 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 408 i druk nr 409. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Jaka jest wartość całego projektu. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Cały projekt na początku miał kosztować 12 milionów 200 tysięcy złotych, plus 4 
miliony, to będzie 16 milionów 203 tysiące 500 złotych. Tyle teraz będzie kosztował 
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cały projekt. Proponujemy Ŝeby po rozmowach, z ewentualnie tą firmą, z którą 
byśmy podpisali przetarg.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Nie moŜna było rozbić tego przetargu. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie, bo projekt tego nie zakłada po pierwsze, a po drugie rozszerzając zakres 
chcemy, Ŝeby to wszystko było spójne i kompatybilne. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale ja rozumiem, Ŝe po rozstrzygnięciu okazało się, Ŝe brakuje tych pieniędzy. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Znaczy nie po rozstrzygnięciu, Ŝeby rozstrzygnąć przetarg to musimy mieć źródło. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale ta kwota jest o tyle wyŜsza. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, w związku z tymi naszymi dodatkowymi wymaganiami, a wzrosną między 
innymi dlatego, Ŝe jest naszym wymaganiem stworzenie centrum usług wspólnych. 
To jest proszę państwa w roku 2013. Natomiast w roku 2012 zwiększamy środki  
dotacji z Unii o kwotę 37 milionów złotych, z tego 14 milionów przeszło, będę to 
mówiła przy zmianie  autopoprawki do budŜetu na PGE Arena, poniewaŜ płatności 
w tym roku nie dokonamy. Tak jak juŜ państwu mówiłam na sesji listopadowej, 
mamy opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, Ŝe zamiana gruntów musi mieć 
swoje odzwierciedlenie w ujęciu finansowym w budŜecie miasta. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
A z kim się chcecie zamienić. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Ja tylko dopytam, jeśli pan pozwoli, bo to występuje po stronie zwiększenia 
dochodów i zwiększenia wydatków.  
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
U nas się po prostu zeruje. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Z kim my się i na co chcemy zamieniać. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest po prostu na razie przewidziana kwota w planie. Nie mam konkretnych 
przedsięwzięć inwestycyjnych. Jest tak zaplanowane. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
A tutaj kolejna ta duŜa kwota w tych 40 milionach. Kolejna duŜa kwota to jest 17,5 
miliona złotych na budowę WZ. Czy my juŜ wiemy, Ŝe dostaniemy te 17,5 miliona 
złotych więcej. 
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Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, planujemy po naszych wstępnych oszacowaniach, jak będziemy występować z 
wnioskiem o płatność.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Rozumiem. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli Ŝebym dobrze zrozumiał, 40 milionów złotych w zaokrągleniach planujecie 
zwiększenia dochodów i wydatków, tak. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Po stronie wydatków rozumiem, Ŝe to jest te 37 milionów na stadion, tak. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na stadion i jeszcze jest, to moŜe w takim razie panie przewodniczący będę 
mówiła teŜ o zmianach dotyczących budŜetu.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Proszę uprzejmie. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Z tej kwoty, nie mówię juŜ o zamianie gruntu, bo to tak jak pan przewodniczący 
powiedział 20 jest po stronie dochodów, 20 po stronie wydatków. Natomiast 
dotacja w wysokości 20 milionów 193 520 złotych. Z tej kwoty proszę państwa 
część środków idzie na projekt, który jest dofinansowywany z Unii Europejskiej. 
Indywidualizacja procesu nauczania, wychowania w klasach od 1 do 3, kwota 2 
miliony 591 tysięcy złotych. Potem są drobne projekty dotyczące kontynuacji nauki 
języka rosyjskiego i niemieckiego i projekt „Mamo ty teŜ moŜesz”, teŜ edukacyjny 
w wysokości 23 tysiące 194 złotych. To są strona dochodowa i wydatkowa. Na te 
zadania przeznaczamy środki. Z tej kwoty równieŜ na budowę stadionu 15 milionów 
420 tysięcy 863 złote. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Jest 20 te 20 milionów, które jest na zamianę to jest po jednej stronie i po drugiej 
i po dochodach i po wydatkach. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
To po prostu zeruje się. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Czyli jak mamy 18 milionów i 20 milionów to brakuje nam jeszcze 3 milionów 
złotych. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Właśnie o to teŜ się pytam.  
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Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Potem przedstawię wszystkie po prostu zmiany. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli 20 milionów to są te dodatki na zamianę, 2 miliony z groszem to są 
edukacyjne i 15 milionów złotych stadion, tak. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Dlaczego dodatkowe 14,5 miliona złotych na stadion. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Bo my proszę państwa mieliśmy nawet większą kwotę mamy zarezerwowaną po 
stronie wydatkowej na stadion ale tej kwoty po prostu nie wydamy a na pewno 
musimy odtworzyć co do złotówki mamy tą kwotę od naszej spółki. JeŜeli chodzi o 
WPF to państwu wszystko przedstawiłam. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Ja mam pytanie dotyczące WPF jeśli pani pozwoli. Po pierwsze zauwaŜyłem, Ŝe 
zmienia się forma załącznika nr 1. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
W listopadzie była zmiana. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Tak. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale to jest druk Ministra Finansów. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Rozumiem. W związku z tym, od teraz będziemy juŜ stosowali tą nową formę. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Zwróciłem uwagę, Ŝe w autopoprawce po otwarciu w wierszu nr 13a, nie spełniamy 
warunków w latach 2013, 2014 i 2015,  pomimo tego, Ŝe w druku pierwotnym 
spełnialiśmy warunki. Więc chciałbym się zapytać co jest przyczyną. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
PoniewaŜ, proszę państwa zwrócono nam uwagę co będę państwu mówiła na sesji. 
Regionalna Izba Obrachunkowa zwróciła nam uwagę, Ŝe w tym nowym druku nie 
musieliśmy tego robić, bo to nie jest druk wynikający z ustawy, tylko z propozycji 
Ministerstwa Finansów, ale chcemy się do tego dostosować, Ŝe nie wypełniliśmy 
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dwóch rubryk. Nie wypełnienie tych pozycji spowodowało jak wypełniliśmy teraz, 
Ŝe nie spełniamy tego kryterium. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Co to oznacza. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
To nic nie oznacza z uwagi na to, Ŝe kredyty zobowiązania czyli kredyty emisji 
obligacji na prefinansowanie nie wchodzą do długu. Nie ma to po prostu Ŝadnego 
skutku. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Bez wyłączeń nie spełniamy a z wyłączeniami spełniamy. Ten warunek z ustawy o 
finansach jest zachowany to co mówi, Ŝe budŜet nie moŜe być uchwalony jeŜeli nie 
spełniamy po wyłączeniach a my po wyłączeniach spełniamy.  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Jakie zadłuŜenie na rok 2012 będzie? 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Miliard 510 milionów złotych. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Ze wszystkim. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Łącznie z 210 milionami na prefinansowanie. Czyli 150 plus 60 łącznie z tym. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Pani Skarbnik, ja mam jeszcze jedno pytanie, i to juŜ przechodzę do projektu 
autopoprawki do projektu budŜetu. W punkcie 3 podana jest zmiana w paragrafie 3 
ustęp 2, z kwoty 163 miliony na kwotę 128 milionów, ale jak sobie patrzyłem na tą 
papierową wersję, która została skierowana do komisji i jest ostemplowana datą 15 
listopada, to jest dokładnie kwota deficytu 128 milionów złotych. Więc nie bardzo 
rozumiem skąd ta korekta. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Źródła pokrycia deficytu stanowią przychody pochodzące z kredytów bankowych w 
wysokości 163. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Czyli my dostosowujemy te kredyty do rzeczywistego deficytu. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
To znaczy kredytów mamy więcej, deficyt jest mniejszy. 
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Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
128 milionów mamy deficytu. Natomiast zaciągamy kredyt nie tylko na deficyt ale 
na spłatę róŜnicy zobowiązań. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Ale autopoprawkę państwo proponujecie, Ŝeby jednak to zmniejszyć. Kredyty 
bankowe dostosować do kwoty. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Nie, proponujemy tak jak tutaj było w Wieloletniej Prognozie, Ŝe źródłem pokrycia 
deficytu nie jest w całości kredyt, tylko 128 milionów. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Jeszcze raz czytam: źródło zmienia się w paragrafie 3 ustęp 2 i zastępuje się kwotę 
kwotą. Czyli źródło pokrycia deficytu stanowią przychody pochodzące z kredytów 
bankowych w wysokości 128 milionów złotych. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Tak, bo taki jest deficyt. Nie moŜna więcej mieć źródeł w okresie deficytu niŜ te 
128, a ten kredyt będzie zaciągnięty w większej wysokości. Tak jak pani skarbnik 
powiedziała na inne rzeczy. Nie tylko na pokrycie deficytu tylko na spłatę 
wcześniejszych zobowiązań. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Rozumiem, dziękuję bardzo. Czy jeszcze państwo macie jakieś pytania, dotyczące 
autopoprawek przedstawionych przez panią Skarbnik. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest taki wymóg Izby Obrachunkowej. Ja się osobiście z tym nie zgadzam. Oni 
nam tego chyba nie napisali. Co do budŜetu, nie tylko do Wieloletniej Prognozy. 
Natomiast ja się po prostu z tym nie zgadzam. UwaŜam, Ŝe powinno być 163 
miliony złotych, ale jak chcą to niech po prostu to mają, bo to między innymi 
wynikło z tej nowej tabelki, którą dało Ministerstwo Finansów. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu    
Ale gdzieś w innym miejscu wtedy w uchwale znajdzie się informacja Ŝe zostanie 
zaciągnięty dług. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, bo jest upowaŜnienie Prezydenta do zaciągania kredytu w wysokości 165 
milionów złotych. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli rozumiem, tą jedyną autopoprawką do budŜetu to są te 40 milionów. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak dokładnie. W środku to są wszystko zmiany techniczne. 
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Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli 2 miliony bieŜące i 37 milionów złotych majątkowych. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, proszę państwa tu wygląda na duŜą zmianę w środku, natomiast są to zmiany 
techniczne, poniewaŜ my państwu przedstawiając całą ksiąŜkę i przesuwając 
zadania, środki w budŜecie zadaniowym miedzy poszczególnymi zadaniami, 
musieliśmy państwu to napisać, Ŝeby to było czytelne. Stąd jest taka duŜa po 
prostu autopoprawka. Natomiast tak naprawdę to jest kilka zmian powodujących 
zwiększenie i zmniejszenie dochodów. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dlaczego trzyma pani te 4% PKB. Jak Minister Finansów proponuje 2,5%. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Minister Finansów nic tak nie proponuje. My musimy się dostosować do deficytu do 
wymogów Unii Europejskiej. Unia Europejska mówi, Ŝe nie moŜe przekroczyć 
deficyt 3% PKB. BudŜet państwa rozkłada to na dług na deficyt budŜetu państwa i 
deficyt samorządu. Oczywiście samorządy się z tym nie zgadzają, protestują. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Przyjęła pani 4% od 2,5% wprawdzie jeszcze nie jest zatwierdzone ale taka jest 
prawda ostatnie aktualne Ministra Finansów wzrostu na rok 2012 na przykład.  
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
A o tym pan mówi. To pan prezydent odniesie się na sesji budŜetowej do 
przyjętego znaczy utrzymanego wskaźnika wzrostu PKB. Proszę państwa uwaŜamy, 
Ŝe lokalna nasza gospodarka miejska rozwija się szybciej niŜ gospodarka kraju. Są 
prognozy dotyczące bezrobocia na rok 2012, Ŝe bezrobocie będzie wynosiło 6% w 
skali kraju zakładany jest 12,5%. Ponadto nominalne wynagrodzenie w Gdańsku jest 
wyŜsze, przewidujemy to na bazie, bo mamy dane za rok 2010. Na bazie roku 2010 
jest wyŜsze niŜ w skali kraju. Ponadto z uwagi na to, Ŝe Miasto Gdańsk jest 
gospodarzem EURO 2012 uwaŜamy, Ŝe w naszej gospodarce lokalnej PKB zostanie 
osiągnięte, bo w gospodarce lokalnej PKB przekłada się bezpośrednio na PIT i CIT. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę mi jeszcze powiedzieć z ciekawości. Ze składki rentowej nie ma pani 
zabezpieczonych Ŝadnych pieniędzy. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie mam, ale jeszcze nie ma przepisu który by nas obligował do wprowadzenia do 
budŜetu na tym etapie. Pan Prezydent będzie mówił Ŝe nie mamy tego w budŜecie. 
To będzie skutkowało kwotą w granicach 11 milionów złotych. Tego nie mamy. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ile by spadły dochody gdyby się okazało, Ŝe to jest na poziomie 2,5 niezaleŜnie od 
prognoz. 
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Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Biorąc pod uwagę CIT i PIT załoŜenia budŜetu państwa nasze moŜe to skutkować w 
granicach 20 milionów złotych. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale zawsze nawet jak nie było EURO u nas to ten wzrost gospodarczy w Gdańsku był 
nieporównywalnie wyŜszy niŜ w kraju. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, między innymi dzięki inwestycjom infrastrukturalnym, dzięki inwestycjom 
które realizują nasze podmioty proszę państwa na przykład Lotos Program 10 plus, 
który był realizowany, który się zakończył. Skutkuje znaczącym wzrostem podatku 
od nieruchomości. Te wszystkie inwestycje, które są w mieście one generują 
dodatkowe dochody. Musimy się liczyć z tym, Ŝe nasze planowanie moŜe okazać się 
niewłaściwe. Będziemy obserwować i tak jak w roku 2009 pan Prezydent jako 
pierwszy zgłosił do państwa propozycję zmiany budŜetu. Wówczas teŜ będziemy 
monitorować i będziemy zgłaszać propozycje dotyczące ograniczenia wydatków ale 
proszę państwa byłoby nieracjonalne gdybyśmy to od razu wprowadzili, bo tak 
naprawdę są pewne granice ograniczenia wydatków bieŜących.  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
One  tak i tak wzrosły. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, ale proszę państwa na 2012 wzrastają wydatki przede wszystkim w edukacji. 
Wzrastają wydatki związane z EURO 2012 ale i teŜ wzrastają dochody. Wzrastają 
wydatki na obsługę długu 33 miliony złotych. Wzrastają wydatki na pomoc 
społeczną prawie 3 miliony złotych. Wzrastają wydatki na komunikację miejską 18 
milionów złotych. Na kulturę fizyczną 10 milionów złotych. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Te 10 milionów złotych to na promocję idzie. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest EURO 2012. Proszę państwa Strefa Kibica, te wszystkie proszę państwa z 
tym związane wydatki. To wzrasta. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Przy spadku na inwestycje. 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Inwestycję proszę państwa nie spadają. Trudno mówić jeŜeli udział inwestycji w 
wydatkach ogółem stanowi 38%, to trudno mówić, Ŝe inwestycje spadają. To nie ma 
tak, Ŝe jak w jednym roku są inwestycje w wysokości miliarda złotych, Ŝe one 
kaŜdego roku będą ewaluować i o wskaźnik inflacji wzrastać. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
W związku z tym teŜ deficyt jest niŜszy. 
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Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ale proszę państwa deficyt jest o 460 milionów złotych mniejszy na rok 2012 w 
stosunku do przewidywanego wykonania roku 2011. Ten deficyt proszę państwa 
będzie ograniczany aŜ w roku 2014, o ile sobie przypominam chyba juŜ mamy 
nadwyŜkę budŜetową. Tak Ŝe mamy nadzieję, Ŝe na roku 2013 skończymy 
planowanie deficytu. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ma pani takie poczucie, Ŝe te 200 milionów złotych, które musieliśmy wziąść po 
prostu, bo nie wpłynęły pieniądze. To Minister kupuje sobie bony skarbowe między 
innymi za nie, czy nie.  
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska 
Minister Finansów nie wykupuje bony skarbowe. Proszę państwa Minister chce 
wykazać się, Ŝe deficyt jest mniejszy. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś inne pytania państwo mają do autopoprawek. 
Nie widzę. Przechodzimy do opinii.  
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie autopoprawki 
Prezydenta Miasta Gdańska do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-
2040 – druk nr 408. 
 
Głosowanie: 
Komisja  –  4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 408 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 18-15/137-123/2011). 
 
 

PUNKT – 6b 
 
Zaopiniowanie Autopoprawki Prezydenta Miasta Gdańska do projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2012 
– druk nr 409. BRMB – S.0006.358.2011.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z grudnia 2011 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska   – Skarbnik Miasta Gdańska - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 409. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie autopoprawki 
Prezydenta Miasta Gdańska do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2012 – druk nr 409.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja  –  4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 409 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 18-15/138-124/2011). 

 
 

PUNKT – 7 
 
Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2012.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
JeŜeli chodzi o plan pracy komisji na rok 2012 to ja mam prośbę, Ŝebyśmy się 
wstrzymali do stycznia. Na styczeń jesteśmy umówieni na 16 i 23 na dwa 
posiedzenia. W styczniu przyjmiemy program na kolejne 11 miesięcy. 
 
 
 

PUNKT – 8 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

• Przewodniczący Maciej Krupa przedstawił do wiadomości pismo z dnia 
06.12.2011r dotyczące ustawy taryfy za wodę i ścieki - stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 

                
• Następnie przewodniczący  przedstawił do wiadomości pismo z 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku dotyczące Uchwały nr  
120/p211/P/I/11 z dnia 12.12.2011r w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budŜetowej Miasta gdańska na 2012r oraz moŜliwości 
sfinansowania deficytu budŜetu - stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
• Następnie przewodniczący  przedstawił do wiadomości pismo z 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku dotyczące Uchwały nr  
121/p211/F/I/11 z dnia 12.12.2011r - stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 

• Następnie przewodniczący  przedstawił do wiadomości pismo Związku 
Miast Polskich, dotyczące akcji w obronie finansów miast - stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
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PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.18.00 
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